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Vážení spoluobčané, přejeme Vám příjemně strávený adventní čas plný 

klidu a rodinné pohody, krásné Vánoce a do nového roku 2024 vše nejlepší, 

hodně zdraví, štěstí a úspěchů. 



Informace z obecního úřadu                               

 
Zastupitelstvo na svém 1. zasedání dne 27. 2. 2023 
schválilo: 

• rozpočet obce na rok 2023 - příjmy 18 248 500 Kč, výdaje 38 710 500 Kč, 
financování 20 462 000 Kč 

• střednědobý výhled rozpočtu obce na rok 2024-2026 

• zprávu o provedené inventarizaci majetku, pohledávek a závazků 
provedené ke dni 31.12.2022 

• poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro SH ČMS - Sbor dobrovolných 
hasičů Šumná na činnost kroužku mladých hasičů Šumná ve výši 50 000 Kč 

• poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro SRPŠ při ZŠ Šumná na činnost 
kroužku Taekwon-Do ve výši 30 000 Kč  

• poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro Sportovní klub při ZŠ Šumná na 
činnost kroužku mažoretek ve výši 35 000 Kč 

• poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro TJ Sokol Štítary na provozní 
náklady ve výši 60 000 Kč 

• investiční záměr akce Stavební úpravy kuchyně školní jídelny ZŠ 

• podání žádosti o dotaci na stavební úpravy kuchyně školní jídelny ZŠ 
Šumná  z Ministerstva financí a zabezpečení vlastních zdrojů financování 

• investiční záměr akce Místní komunikace ulice k ZŠ, veřejné osvětlení a 
rozhlas 

• podání žádosti o dotaci z MMR na akci Místní komunikace ulice k ZŠ 

• podání žádosti o dotaci z MMR na akci Veřejné osvětlení ulice k ZŠ a ulice 
k nádraží 

• podání žádosti o dotaci z JMK z programu Podpora rozvoje venkova na 
akci Oprava vstupní budovy místního hřbitova 

• podání žádosti o dotaci z JMK na pořízení autonomních dýchacích 
přístrojů pro JSDH 

• podání žádosti o dotaci z Úřadu práce v rámci veřejně prospěšných prací 

• záměr pronájmu bytu zdravotní středisko Šumná č.p. 42 na dobu určitou 

• bezúplatné nabytí pozemků p. č. 5/1 a p. č. 5/2 od Jihomoravského kraje  

• podání žádosti o dotaci z MV ČR na nákup vozidla CAS pro JSDH Šumná 

• změnu části pozemku parcela č. 600/32 občanská vybavenost na plochu 
zemědělská plocha - orná půda 

• zapojení obce do projektu „Ukliďme Česko“ 
 



neschválilo: 

• žádost odkoupení části pozemku parcela č. 113/1  
vzalo na vědomí: 

• zprávu z jednání finančního výboru 

• výroční zprávu o hospodaření příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Šumná za 
rok 2022 

 

Zastupitelstvo na svém 2. zasedání dne 20. 3. 2023 
schválilo: 

• podání žádosti o dotaci na demolici objektu č.p. 114 budovy bývalého 
hotelu z MMR a projekt následného využití revitalizovaného území  
 

Zastupitelstvo na svém 3. zasedání dne 10. 5. 2023 
schválilo: 

• účetní závěrku ZŠ a MŠ Šumná za rok 2022 a přidělení zlepšeného 
výsledku hospodaření ve výši 32 993,62 Kč do rezervního fondu  

• školné v mateřské škole Šumná a Horní Břečkov od školního roku 
2023/2024 ve výši 200 Kč 

• přijetí finančního daru pro příspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ Šumná od 
Sdružení pro rozvoj a obnovu obcí Vranovska výši 49 300 Kč na dopravu 
na vzdělávací pobyt žáků ZŠ Šumná v Londýně 

• zapojení ZŠ a MŠ Šumná do projektu Jan Amos Komenský - Šablony 

• uzavření smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství EKO-KOM 

• poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro Město Znojmo na 
spolufinancování terénních sociálních služeb ve výši 39 300 Kč 

• poskytnutí finančního daru pro Linku bezpečí ve výši 5 000 Kč 

• dodavatele na nákup dýchacích přístrojů pro JSDH firmu 4FIRE s.r.o. 

• podání žádosti o dotaci z MMR na stavební úpravy kuchyně školní jídelny 
ZŠ 

• záměr směnit  pozemky z důvodu veřejného zájmu - rozvoj obce směřující 
k zajištění pozemků vhodných ke stavbě rodinných domů (lokalita pro 
výstavbu rodinných domů – Jižní svah) 

• záměr uzavřít dohodu o zasíťování pozemků (lokalita pro výstavbu 
rodinných domů – Jižní svah) 

• záměr uzavřít dohodu o užívání pozemků (lokalita pro výstavbu rodinných 
domů – Jižní svah) 



• využití předkupního práva k podílu id. 49/432 na pozemcích parcela č. 
656/1, 667/1 a 667/46  

• zájem obce na odkoupení podílu id. 49/432 pozemku parcela č. 645/16  

• podání žádosti na ÚZSVM o převod nepotřebného majetku státu pozemky 
parcela č. 642/1, 662/1 a 662/3 

vzalo na vědomí: 

• informaci firem na zpracování odpadů o způsobu výroby a činnosti na 
parcele č. 554/1 

• rozpočtové opatření č. 1/2023 a 2/2023 provedené starostou obce 
odložilo projednání: 

• rozhodnutí o pronájmu bytu zdravotního střediska 
  
Zastupitelstvo na svém 4. zasedání dne 19.6.2023 
schválilo: 

• kompletní účetní závěrku obce Šumná za rok 2022 

• závěrečný účet obce za rok 2022 včetně zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2022, bez výhrad 

• přijetí dotace z dotačního programu Podpora jednotek SDH obcí JMK ve 
výši 100 000 Kč na pořízení autonomních dýchacích přístrojů  

• zapojení ZŠ a MŠ Šumná do projektu Potravinová pomoc dětem v sociální 
nouzi v Jihomoravském kraji 

• uzavření směnné smlouvy dle schváleného a zveřejněného záměru 
(lokalita pro výstavbu rodinných domů – Jižní svah) 

• uzavření dohod o zasíťování pozemků (lokalita pro výstavbu rodinných 
domů – Jižní svah) 

• zavření dohody o užívání pozemků za účelem průchodu a průjezdu na 
dotčených pozemcích (lokalita pro výstavbu rodinných domů – Jižní svah) 

• nákup části pozemku parcela č. 122/1, parcela č. 123/1 a parcela č. 84/2 
za účelem rozšíření místní komunikace (lokalita Bydlení Šumná – jižní 
svah)  

• podání žádosti o dotaci z MMR na obnovu místní komunikace k lesu 

• rozpočtové opatření č. 5/2023 

• dodavatele na pořízení věcných prostředků pro JSDH firmu 4FIRE s.r.o. 

• prodej nepotřebného movitého majetku JSDH 4 ks izolačních dýchacích 
přístrojů Pluto obci Lesná 

vzalo na vědomí: 

• zprávu finančního výboru o provedené kontrole  

• rozpočtové opatření č. 3/2023 a 4/2023 provedené starostou obce 
 



 
odložilo projednání: 

• rozhodnutí o zadání zpracování projektu a žádosti o dotaci na vybudování 
fotovoltaiky na budovách obce 
 

Zastupitelstvo na svém 5. zasedání dne 24. 7. 2023 
schválilo: 

• znění výzvy a zadávací podmínky na zakázku „Veřejné osvětlení a místní 
rozhlas ulice k ZŠ a ulice k nádraží“  

• rozpočtové opatření č. 7/2023 

• podání žádosti o dotaci na věcné vybavení JSDH z nadace Agrofert 
vzalo na vědomí: 

• závěrečný účet Sdružení obcí Vranovska a závěrečný účet Sdružení 
Vodovody a kanalizace Znojemsko 

• informaci o odkoupení částí pozemků parcela č. 122/1, 123/1 a 84/2  

• rozpočtové opatření č. 6/2023 provedené starostou obce 

• revizní zprávu elektrického zařízení v bytě zdravotního střediska 
odložilo projednání: 

• záměr vybudování fotovoltaiky na budovách obce 
 

Zastupitelstvo na svém 6. zasedání dne 21. 8. 2023 
schválilo: 

• dodavatele na realizaci zakázky „Obec Šumná, veřejné osvětlení ulice 
k základní škole a ulice k nádraží“ firmu DS DUMA s.r.o., Jaroslavice 

• záměr vybudování FVE na budově KD č.p. 149 a na budově MŠ č.p. 180, 
(realizace v případě obdržení dotace), zpracování projektu a žádosti o 
dotaci  

• záměr výměny osvětlení v budově mateřské školy 

• organizaci a program posvícení 

• rozpočtové opatření č. 9/2023 

• cenovou nabídku vlastníka na odkoupení podílu pozemků parcela č. 
656/1, 667/1 a 667/46 ve výši 40 Kč/m2 

vzalo na vědomí: 

• informaci o možnosti napojení RD č.p. 72,111,162,163,206 a 207 na 
vodovod a kanalizaci 

• rozpočtové opatření č. 8/2023 provedené starostou obce 
 
 



Zastupitelstvo na svém 7. zasedání dne 23. 10. 2023 
schválilo: 

• výzvu a zadávací podmínky na zakázku Obec Šumná - Demolice bývalé 
občanské vybavenosti – hotelu 

• souhlas obce se zapojením ZŠ a MŠ Šumná do projektu Obědy pro děti 

• smlouvu o zřízení věcného břemene za účelem umístění distribuční 
soustavy kabelového vedení EG.D, a.s. na pozemku parcela č. 286/14 a 
286/17  

• smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene za účelem 
umístění distribuční soustavy kabelového vedení EG.D, a.s. pro připojení 
FVE na parcele č. 429 

• neuplatnění předkupního práva k pozemku parcela č. 528/11  

• obecně závaznou vyhlášku obce Šumná o místním poplatku ze psů 

• obecně závaznou vyhlášku obce Šumná o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství 

• obecně závaznou vyhlášku obce Šumná o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství 

• uzavření pracovněprávního vztahu se členem zastupitelstva na zajištění 
činnosti požární jednotky SDH Šumná v kategorii JPO II  

• nákup podílu 49/432 k pozemku parcela č. 656/1, 667/1 a 667/46  

• změnu pozemku parcela č. 147 plocha zemědělská-zahrada na plochu 
bydlení v rodinných domech  

• rozpočtové opatření č. 12/2023 

• nákup pozemků oddělených dle geometrického plánu parcela č. 84/4, 
123/3 a 122/3  

vzalo na vědomí: 

• zprávu kontrolního výboru o provedené kontrole 

• cenovou nabídku na opravu místních komunikací (ulice k ZŠ, k nádraží, 
do Švýcarské zátoky) 

• rozpočtové opatření č. 10/2023 a č. 11/2023 provedené starostou obce 
odložilo projednání: 

• rekonstrukce elektroinstalace v bytě zdravotního střediska  
 

Zastupitelstvo na svém 8. zasedání 13. 11. 2023 
schválilo: 

• dodavatele na zakázku Obec Šumná - Demolice bývalé občanské 
vybavenosti – hotelu v pořadí: 1. PB SCOM s.r.o., Hranice, 2. DEMSTAV 
group, s.r.o., Hranice, 3. Dopravní Stavby Silnic, s.r.o., Praha 



• plán inventur majetku, pohledávek a závazků k 31. 12. 2023 

• provedení rekonstrukce bytu zdravotního střediska v rozsahu 
rekonstrukce nové elektroinstalace dle předloženého rozpočtu a  
rekonstrukce vodoinstalace dle potřeby 

vzalo na vědomí: 

• informaci z jednání s dotčenými subjekty o opravě místní komunikace 
do Švýcarské zátoky 

• rozpočtové opatření č. 13/2023 provedené starostou obce 

 

Rekonstrukce sítě NN v naší obci 
 

V současné době probíhá pod taktovkou EG.D, a.s. (dříve E.ON Distribuce, a.s.) 

v naší obci druhá etapa rekonstrukce sítě nízkého napětí. Firma ZMES Třebíč, 

s.r.o. provádí pokládku nového podzemního vedení v ulici ke škole a kolem 

vlakového nádraží. Součástí této etapy je výstavba dvou nových trafostanic a 

rovněž rekonstrukce vysokého napětí. Souběžně s tím probíhá na náklady obce 

rekonstrukce veřejného osvětlení a rozhlasu. Demontáž stávajícího 

nadzemního vedení a domovních přípojek je velký zásah do stavu místních 

komunikací, což hlavně v tomto podzimním období není moc příjemné pro 

všechny bydlící, a nejen je. Děkujeme za vaši trpělivost a pochopení se všemi 

omezeními, se kterými se musíte potýkat. Odstranění všech drátů a sloupů není 

jen modernizace sítí, ale i zlepšení a zkrášlení prostředí, ve kterém žijeme. Teď 

už nebude nic bránit opravám místních komunikací, na které všichni už dlouho 

čekáme. Věříme, že se podaří získat prostředky z dotací a postupně vše opravit. 
 

Obec v roce 2023 podala tyto žádosti o dotace: 

➢ Nákup věcných prostředků pro jednotku SDH Šumná  
- Jihomoravský kraj – Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů  
- dotace schválena ve výši 100 000 Kč  
- dotace vyčerpána na pořízení 6 ks dýchacích přístrojů 

 
➢ Nákup věcných prostředků požární ochrany pro jednotku SDH Šumná 
- Hasičský fond nadace Agrofert 
- o dotaci dosud nebylo rozhodnuto 

 
➢ Nákup požárního vozidla CAS pro jednotku SDH Šumná 
- Ministerstvo vnitra ČR   
- o dotaci dosud nebylo rozhodnuto 



 
➢ Zabezpečení akceschopnosti jednotky SDH Šumná kategorie JPO II 
- Ministerstvo vnitra ČR 
- dotace byla schválena ve výši 181 500 Kč 
- dotace byla vyčerpána v roce 2023 na neinvestiční výdaje nutné 

k udržení akceschopnosti JSDH 
  

➢ Odborná příprava, zásahy mimo územní obvod obce, oprava a vybavení 
jednotky SDH 

- Ministerstvo vnitra ČR  
- o dotaci dosud nebylo rozhodnuto 

 
➢ Oprava vstupní budovy místního hřbitova 
- Jihomoravský kraj – Program rozvoje venkova  
- dotace nebyla schválena  

 
➢ Demolice budovy bývalého hotelu 
- Ministerstvo pro místní rozvoj ČR - Podpora revitalizace území 
- dotace předběžně schválena ve výši 70 % z uznatelných výdajů za 

podmínky doložení smlouvy o dílo  
 

➢ Stavební úpravy kuchyně školní jídelny ZŠ 
- Ministerstvo financí ČR - Podpora regionálního školství 
- dotace nebyla schválena 

 
➢ Stavební úpravy kuchyně školní jídelny ZŠ 
- Ministerstvo pro místní rozvoj ČR – Podpora rozvoje regionů 
- o dotaci dosud nebylo rozhodnuto 

 
➢ Obnova místní komunikace k lesu 
- Ministerstvo pro místní rozvoj ČR - Podpora obnovy místních komunikací 
- dotace byla schválena ve výši 1 227 697 Kč 

 
➢ Instalace fotovoltaiky na budovách obce  
- Ministerstvo životního prostředí - Program nové obnovitelné zdroje 

v energetice 
- dotace byla schválena ve výši 2 045 593 Kč 

 
 

 



 

               Zprávy z evidence obyvatel a matriky za rok 2023 

          Počet obyvatel k 1. 1. 2023                  630 

          Počet uzavřených sňatků v našem matričním obvodu   2 

          Počet narozených dětí                  3 

          Počet úmrtí                    6 

          Počet přihlášených občanů       10 

          Počet odhlášených občanů       14 

               V roce 2023 nás opustili:   

              pan František Steinhauser, paní Marie Potěšilová,  

         paní Alenka Karásková, paní Marie Bazalová, pan Milan Hekrle,  

         paní Marie Holečková 

 

         

ÚHRADA POPLATKU ZA LIKVIDACI ODPADŮ A POPLATKU ZE PSŮ 

NA ROK 2024 

     Poplatek za likvidaci odpadů 

    600 Kč   za osobu s trvalým pobytem v obci Šumná 
    600 Kč   za byt, chatu, chalupu nebo rekreační objekt, ve které není   
                   přihlášená žádná fyzická osoba 
    Splatnost poplatku: do 30. 6. 2024 

     Poplatek ze psů 

    100 Kč    za jednoho psa 
    150 Kč    za druhého a každého dalšího psa 

    Splatnost poplatku: do 30. 6. 2024 

    ŽÁDÁME OBČANY, ABY UPŘEDNOSTNILI PLATBU NA BANKOVNÍ ÚČET  

    číslo účtu: 182-1583412369/0800, variabilní symbol: číslo popisné 

                                   



                                                          

Zveme Vás

                               na tradiční setkání  

                                dříve narozených občanů     

                             dne 9. 12. 2023 ve 14:00 hod. 

                            v sále kulturního domu Šumná             

                                                           

                                              zastupitelé obce Šumná 

 
 

 

                 Ukliďme okolí obce Šumná 

             Naše obec se v letošním roce zapojila do 

celostátní výzvy Ukliďme Česko, a tak se početná skupina dobrovolníků sešla 

v sobotu 1. dubna před obecním úřadem, aby společnými silami vyčistila okolí 

naší obce od odpadků. Mezi přítomnými byli dospělí, školáci i rodiny s malými 

dětmi. Příchozí se proto rozdělili na menší skupinky podle svých schopností a 

připravených tras úklidu. Poté jsme vyfasovali rukavice, pytle na odpadky a 

mohli vyrazit do terénu.  



Cílem bylo vyčistit celé okolí naší obce, takže skupinky sběračů vyrazily směr 

Lesná, Švýcarské údolí, Štítary, Vranovská Ves, rybník Šimperák. Sluníčko nám 

prvního aprílového dne již od rána opravdu přálo, slibovalo pěkný jarní den. 

Takže nás čekala docela příjemná procházka spojená s užitečným úkolem. 

Já vyrazila spolu s Luckou Stehlíkovou a školákem Martinem Nevěčným přes 

koleje po silnici do Vranovské Vsi. Byla jsem překvapena, kolik odpadků jsme po 

obou stranách silnice a obou krajích lesa našli. Nešlo jen o plastové lahve, různé 

obaly a sáčky od svačin či plechovky od nápojů. Našli jsme tam i odpadky 

z domácností, zrezivělé staré hrnce, části kamen, disky od kol, staré 

pneumatiky, kusy železa, staré matrace, kusy folií či polystyrenů.  Připadá mi to 

neskutečné, kde se tam všechny ty věci vzaly. Ano, řada z nich pochází od 

projíždějících automobilů. Něco řidičům uletí z nákladu, aniž by si toho všimli, 

jiné řidiči vyhodí z okna poté, co dopijí či dosvačí. Pak je tam ale řada věcí, které 

někdo musel doma naložit do auta a poté vyhodit v lese. A tady se ptám. Proč 

lidé tohle dělají, proč místo toho, aby odpady či nepotřebné věci vyhodili do 

kontejneru, nebo je odvezli na skládku, proč je s naprostým klidem a zcela 

bezohledně vyhodí do přírody. Příroda je mocná, to všichni víme, dokáže si 

poradit s řadou přírodních katastrof, dokáže se vzpamatovat po požáru, vichřici, 

povodni či období sucha. Dokáže zlikvidovat biologicky rozložitelný odpad, 

neporadí si ale s plasty, se starým železem, molitanem, gumou. To všechno tam 

zůstává desítky až stovky let a negativně ovlivňuje prostředí, kde žijeme. 



 

Celé dopoledne jsme tak postupně procházeli pás lesa a příkopy po obou 

stranách silnice až téměř na kraj lesa nad Vranovskou Ves, a pak lesní cestou 

zpět do vsi. To už nám šla naproti další skupinka sběračů, která se vracela ze své 

trasy. Po celou dobu zajišťoval Petr Sklenář s dodávkou průběžný svoz 

naplněných pytlů a všech nalezených „pokladů“. Nakonec odvezl na korbě 

dodávky i nás až ke škole. To byla příjemná tečka. U školy jsme se v odpoledních 

hodinách postupně všichni sešli, abychom si za odměnu opekli špekáčky a užili 

si setkání s ostatními. Byl to příjemně strávený den a my všichni měli dobrý pocit 

z toho, že jsme trochu odlehčili přírodě a uklidili jsme si prostředí, ve kterém 

žijeme.  

 

Myslím, že všichni, kdo rádi chodí do přírody ocení, že si na svých procházkách 

budou moci užívat všech jejich krás, barev a vůní, bez nevábných odpadků. 

Musíme si uvědomit, že naprostá většina odpadu z přírody sama nezmizí, je na 

místě si připomenout, jak dlouho se v přírodě některé druhy odpadu rozkládají. 

Nejrychleji se v přírodě rozkládá bioodpad, například ohryzek od jablka 

či hrušky se rozloží zhruba za 14 dní. Déle už to trvá slupce od banánu, 

ta potřebuje 5 měsíců, slupky od pomeranče celý 1 rok. Papírový kapesník, 

noviny nebo kancelářský papír se v přírodě rozloží až po 5 měsících. Ovšem 

taková odhozená jednorázová plena tam bude ležet neuvěřitelných 250 let.  

 



Všude přítomný nedopalek cigarety potřebuje k celkovému rozkladu 15 let. 

Obyčejná žvýkačka dokonce až 50 let! Zapomeneme-li v lese ponožku, potrvá 

1,5 roku, než ji příroda dokáže zpracovat. Kožené boty nebo pásky potřebují 40 

až 50 let. Častým nálezem, který v lese nebo i jinde můžeme objevit, jsou rezavé 

plechovky. Než se plechovka rozloží, uplyne až 50 let. Igelitový sáček 

se rozkládá 25 let, plastový kelímek 70 let a taková PET láhev potřebuje celých 

100 let. Nápojové kartony bez hliníkové fólie pohltí příroda za zhruba 7 let, 

u těch s hliníkovou vrstvou to přírodě trvá až 100 let. Na špičce žebříčku figurují 

skleněné obaly, které se rozloží nejdříve za 1 000 let. Tohle všechno by si lidé 

měli uvědomit, až s naprostým klidem vyhodí z auta plechovku od Coca coly, 

nebo rodiče na pikniku dětskou plenku.  

A přitom by stačilo tak málo, každý sám za sebe se chovat zodpovědně, třídit 

odpad, využít všechny možnosti jeho ekologického uložení. A hlavně, učit to už 

od malička svoje děti, být jim vzorem. S řadou výrobků si naprosto zbytečně 

kupujeme jednorázové igelitové obaly, které pak okamžitě plní naše odpadkové 

koše. Zkusme již na začátku myslet na to, že tyto igelity platíme vlastně dvakrát. 

Při nákupu a následně při likvidaci, v lepším případě vytříděného odpadu, v tom 

horším černé skládky. To vše nadměrně zatěžuje přírodu. Vzpomínám na dobu, 

kdy maminka nosila domů nákup v plátěné tašce, potraviny v papírových 

obalech, minerálky ve skleněných vratných lahvích a v plastovém obalu byl 

tehdy snad jen ocet a jar na nádobí. Igelitová taška s reklamním nápisem byla 

pro nás naprostou vzácností. Svět se mění a my s ním. Jen některé změny 

nejsou vždy k lepšímu.  

Příroda je pro nás, lidstvo, totiž vším, co máme, bez ní by nebyl život na zemi. 

Je naší povinností ji zachovat pro další generace a žít v souladu s ní. Chovejme 

se ekologicky, buďme ohleduplní, nedá to moc práce, stačí si jen zažít několik 

zásad: Recyklovat, omezit plasty, nevyhazovat zbytečně věci, které se dají 

opravit či jinak využít, pěstovat si vlastní suroviny, nebo nakupovat od lokálních 

producentů a trhovců, pít vodu z kohoutku místo balených vod, kompostovat a 

všem těmto zásadám učit i svoje okolí. Příroda nás za naši ohleduplnost bohatě 

odmění.  

                                                                                                          Ing. Dáša Cihlářová 



Ohlédnutí za letošním posvícením        

Letošní rok se nám mílovými kroky blíží ke svému konci, kdy 

dospělí vítají Nový rok a děti se těší na Ježíška. Někteří se 

koukají dopředu, plánují svůj čas, jenž chtějí trávit s rodinou, 

přáteli, nebo poznáváním světa. Jiní zase koukají dozadu, a vzpomínají co se 

v tomto roce událo doma, ve světě nebo v našich životech. Já plánuji i přemítám 

taktéž. Třeba teď, když píši tyto řádky a nemohu nalézt ideální téma pro náš 

obecní plátek.  

Za okny je nebývale teplý podzim, který nás svojí přítomností drží dále od 

nepříjemné zimy, co má být opět plná plískanic a pošmourného počasí, namísto 

sněhové nadílky.  Raději proto vzpomínám na dny plné slunce, tepla a pohody, 

kdy jsem mohl být venku s přáteli a užívat si při společných aktivitách. 

Jedním takovým bylo letošní posvícení, které se myslím báječně vydařilo.  

Tuto již tradiční událost měl opět na starosti náš sbor dobrovolných hasičů, 

který si připravil vícedenní program, pro všechny věkové skupiny.  

Lidé tak měli možnost se zúčastnit kácení smrkové Máje, její převoz na 

alegorickém voze z nedalekých hvozdů. Dívky a slečny si mohly uvázat 

krepované fábory na její korunu, pomoci s vázáním a výzdobou ozdobného 

prstence. Chlapci a chlapi zase otestovat svoji zručnost v odkornění kmene 

stromu, vrtání děr nebozezem, či týmové práci s žebříky a lany při jejím 

vztyčení. To vše pak za zvuku harmoniky společně probrat a oslavit u sklenice 

zlatavého moku v místním hostinci u pana Drtiny.  

Další připravený program letošního posvícení byl za pomoci místních fotbalistů. 

Jako každým rokem se na Lesním hřišti sešla parta ženatých a parta svobodných 

borců, aby si změřili síly ve společném fotbalovém klání. Tohle naše malé utkání 

by mohlo svojí popularitou předčit derby Pražských “S“, kdyby jej vysílala Česká 

televize a komentoval Míra Bosák. Ten bohužel nemohl, tak je utkání bez 

celorepublikové popularity, nikoliv však bez prestiže. To letošní patřilo 

svobodným, kteří tak přerušili vítěznou šňůru, co trvala snad 10 let. Konečně! 

S oslavami pokračovali na hřišti do večerních hodin. 

Z pořadatelů to však s jucháním nikdo nepřeháněl, neboť ta nejnáročnější část 

programu měla teprve přijít. Tou byla neděle, kdy dopoledne proběhla soutěž 

mladých hasičů v požárním útoku a odpoledne posezení u kostela s muzikou.  



Soutěžní dopoledne slavnostně zahájil pan starosta Cejpek, který všem 17 

týmům popřál mnoho štěstí v požárním útoku. Bylo tady na Šumné k vidění 

klání třech věkových kategorií. Od zkušených starších žáků, přes zdravě 

natěšené mladší žáčky, až po roztomilé prcky z přípravky, kteří si svým 

nasazením zasloužili největší potlesk publika. Diváků z řad hasičských fanoušků 

i rodinných příslušníků bylo na soutěži požehnaně a Lesní hřiště takříkajíc 

praskalo ve švech. 

Závody skončili s úderem 13. hodiny. Po předání pohárů, medailí, diplomů a 

věcných darů všem zúčastněným, se soutěžící za zvuku hasičských houkaček 

rozjeli k domovu. 

Pro nás začala další složitá logistická akce, aby se veškeré vybavení a zázemí 

převezlo z hřiště ke kostelu, kde jsme zatarasili takřka celou ulici kolem 

střediska. To proto, aby mohla kapela, jenž přijela z okolí Hevlína zahrát známé 

odrhovačky a lidé si mohli za slunečného dne zatancovat pod širým nebem. 

Z počátku to vypadalo, že budou hrát pouze pro pár návštěvníků. Nakonec hráli 

takřka pro půl vesnice. Připravené posezení v parku bylo plně obsazené, lidé se 

bavili, taneční parket se plnil a pivo a dobrá kořalka tekla proudem. Kapela hrála 

skoro do 21 hodin, kdy už hrozilo, že mnozí ráno vypustí své pracovní 

povinnosti. 

 



 

 



 

Po celou sobotu a neděli se měli děti možnost zatočit na kolotočích, a také 

vystřelit růži či plyšáka v pojízdné střelnici. Za to, že k nám letos furianti dorazili 

patří nemalý dík panu Kopečkovi.   

Nemalý dík také patří Obci Šumná, která se materiálně i finančně podílela na 

zabezpečení celého programu. 

Samozřejmě nemohu opomenout poděkovat organizátorům, jejich partnerům 

a partnerkám, všem, kteří přiložili ruku k dílu a dopomohli tak zajistit bezchybný 

průběh celé události. 

Podle ohlasů, co se ke mně donesly, se nám posvícenský program povedl. Jeho 

úspěch by však nemohl být bez Vás – těch co se přišli bavit. Děkujeme. 

                                                                                          Za SDH Šumná, Marek Cihlář 

 

Masopust  

 
Po několikaleté pauze se na sklonku zimy, v sobotu před popeleční středou, 

sešlo více jak dvě desítky nadšenců v maskách, aby zpestřili život šumenských 

občanů masopustním veselím. 

Nejprve požádali starostu obce o svolení k masopustnímu průvodu a taškařicím 

a pak se vydali dům od domu každému popřát zdraví a pohodu do dalšího roku. 

 

 

 



 

  

                                                                                                    
 

Masopust byl zakončen v místním hostinci, kde na všechny čekal výborný guláš.  

Masopustní veselí bylo zakončeno tradičním pohřbíváním basy a posezením 

v hospůdce. 

                                                                                                     Mgr. Lucie Stehlíková 

 

Mikroregiony 
Stejně jako více kulturních akcí, které se v obcích pravidelně pořádají, také tzv. 

Mikroregiony se z důvodu nepříznivé covidové situace několik let nepořádaly. 

Pro letošní rok starosta obce nabídl prostory šumenského kulturního domu a 

zázemí místního hostince pro opětovné uspořádání kulturního odpoledne, kdy 

se představily jednotlivé obce spolku Vranovsko s rozličnými kulturními 

vystoupeními.  

Celé odpoledne bylo vyplněno zpěvem, tancem, divadlem, hudbou.  



Mikroregiony byly již tradičně zakončeny velkolepým vystoupením Hvězdy 
nehasnou místním spolkem ŠUM-ŠUM. 
                                                                                                      Mgr. Lucie Stehlíková 

Z naší školy                                                                
  

Zahájení školního roku 2023/2024 

V pondělí 4. září 2023 proběhlo slavnostní zahájení nového školního roku. 

V Základní škole a Mateřské škole Šumná jsme přivítali devatenáct žáků prvního 

ročníku. Jejich první krůčky za poznáním a učením povede zkušená paní učitelka 

Mgr. Soňa Otte. Přejeme jim v jejich školním životě mnoho úspěchů a pěkných 

zážitků. 

Ve školním roce 2023/2024 se v základní škole učí celkem v devíti ročnících 178 

žáků, z toho 19 žáků ukrajinské národnosti. 

Vzdělávání žáků je zajištěno kvalitním učitelským sborem, kterému pomáhají 

asistenti pedagoga u žáků vyžadujících zvýšenou pomoc se zvládáním úkolů. 

Provoz školy a stravování vykonávají školníci, uklízečky a kuchařky, bez kterých 

by činnost školy nebyla vůbec myslitelná. 

Věříme, že s podporou Obce Šumná, rodičů, úřadů a státu se nám podaří 

úspěšně splnit vzdělávací a výchovné cíle, které jsme si ve školním roce 

2023/2024 naplánovali. 

Š
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Sběr papíru 

Třídit odpad a neplnit tak skládky materiálem, který se dá 

ještě využít je důležitá věc, kterou znají i naši žáci. A proto 

základní škola ve dnech 23. a 24. 10. 2023 uspořádala sběr 

již upotřebeného papíru. S podporou rodičů dětí a občanů 

Šumné se podařila shromáždit pěkná hromada novin, časopisů a kartonu. 

Dohromady téměř dva tisíce kilogramů. 

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili a pomohli tak dobré věci.  

Výtěžek ze sběru bude převeden na účet SRPŠ a použit pro žáky školy. 

                                                             Mgr. Pavel Kučera, zástupce ředitele ZŠ a MŠ 

 

Kooperace první a deváté třídy 
Každým rokem se snažíme na naší základce vytvořit něco nového a zajímavého. 

Tento školní rok je jednou z inovací kooperace mezi první a devátou třídou. 

Již první školní den byl ke každému prvňáčkovi přiřazen jeden deváťák, který mu 

má být garantem.  

Prvním společným úkolem bylo představení prvňáčka všem přítomným v sále 

KD při zahájení školního roku. Deváťáci prvňáčkům pomohli na podium a tam 

jim předali na uvítanou kornout plný dobrot.  

Další první dny a týdny doprovázeli deváťáci prvňáčky do třídy, pomáhali jim 

s chystáním pomůcek před hodinou nebo spolu trávili velké přestávky.  

 

 
 



 
Koncem října společně oba ročníky vyřezávali a zdobili dýně a den před státním 

svátkem v listopadu deváťáci slavnostně pasovali prvňáčky na čtenáře. 

Do konce školního roku je v plánu ještě několik společných projektů, kde tyto 

dva ročníky budou vzájemně spolupracovat. 

Pasování na čtenáře 

V rámci vzájemné spolupráce mezi 1. a 9. třídou, byli žáci 9. ročníku opět 

pozvaní mezi prvňáčky, aby se zúčastnili slavnostního pasování těch 

nejmladších žáků na čtenáře. 

Prvňáčci nejprve prokázali svou čtenářskou zdatnost, poté, společně se svým 

děváťákem, splnili úkol z písanky a pak nastala ta slavnostní chvíle – pasování 

na čtenáře.  

Princezna předala certifikáty všem malým čtenářům, rytíř je vyleštěným mečem 

pasoval na čtenáře a garant z 9. ročníku každému prvňáčkovi věnoval slabikář 

se záložkou. 

        Všichni čerstvě pasovaní čtenáři slíbili, že budou poctivě číst každý den. 



Burza škol 

Sotva začal školní rok, už se na žáky 9. ročníku začíná vyvíjet nátlak, aby se 

rozhodli na jakou střední školu nebo střední odborné učiliště si dají přihlášky, 

aby se pak v dalších letech mohli připravit na své budoucí povolání. 

Deváťákům se v tomto ohledu věnuje výchovný poradce, do výuky je zařazeno 

kariérové poradenství, výlet na úřad práce, dotazníky a testy předpokladů. 

SŠ a SOU pořádají dny otevřených dveří a zároveň se ve Znojmě pořádá 

v kongresovém sále Dukla tzv. Burza škol, kde se představuje většina škol 

z jihomoravského kraje, mají tam svůj stánek s nejrůznějšími prospekty a 

dárkovými předměty a tamní učitelé se studenty se snaží nalákat budoucí 

absolventy základních škol ke studiu na jejich škole. 

V první polovině listopadu 

proto žáci 8. a 9. třídy 

v rámci projektového dne 

vyrazili do Znojma, kde 

nejprve prošli místa, kde 

sídlí místní střední školy a 

učiliště (Přímětická, 

Dvořákova, Zdravka, 

Gymnáziia a Uhlárka) a 

poté navštívili již 

zmiňovanou Burzu škol. 



 

Karneval 
V období před masopustem se pořádá pro děti karneval. Letošní karneval 

prošel obměnou, kdy po celé odpoledne bavil jak děti tak dospělé kejklíř Čabík. 

Doprovodný program byl plný zábavy, hudby, tance, soutěží, nafukovacích 

balónků a samozřejmě velké legrace. 

Děti si kromě jiného mohly 

pochutnat na cukrové vatě a 

zmrzlině. Kromě toho také mohly 

vyhrát zajímavé ceny v tombole. 

 

 



Den matek 
Kalendář je plný svátků. Den matek je jedním z nich. Na počest tohoto svátku 

jsme se ve škole rozhodli, že otevřeme dveře školy, aby všichni, kdo mají zájem, 

mohli za ně nakouknout. Aby to popocházení za dveřmi školy bylo příjemné, 

bylo pro všechny připraveno slavnostní pohoštění a doprovodný kulturní 

program, kdy vystoupily s básničkami, tancem a zpěvem děti z mateřských 

školek i školáci jak z prvního, tak z druhého stupně.  

Na chodbách školy byly k dispozici k zakoupení výrobky, které k této příležitosti 

vyráběli žáci naší školy. 

 

Den dětí 
Jednou ze zažitých tradic obce Šumná již po desetiletí je Běh o perníkové srdce 

rodičů s dětmi, který se koná u příležitosti mezinárodního dne dětí. 

 

Také v letošním školním roce se tento závod, společně s ostatním 

doprovodným programem – jako byla např. střelba, ukázka hasičské techniky a 

řádění v pěně a další hry a soutěže, uskutečnil v areálu školy. 

 



 

Pro všechny byly připraveny drobné ceny a sladkosti a pro nejlepší běžce a jejich 

dospělý doprovod byla opět odměnou sladká perníková srdíčka. 

 

 



 

Čarodějnice 
 

 

V podvečer filipo-jakubské noci se na 

školní zahradě opět konalo 

shromáždění čarodějnic a čarodějů 

pod vedením zasloužilých čarodějnic 

Elvíry a Háty.  

 

I tentokrát byl slet zaměřen na ty 

nejmladší čarodějnické učně, kdy svůj 

čarodějnickým um museli prokázat ve 

zkoušce zdatnosti a letu na koštěti. 

Tradičně se vařily lektvary a kouzelné 

elixíry na všechny neduhy a strasti.  

Bonusem letošního sletu bylo taneční 

vystoupení, které proběhlo těsně před 

zapálením hranice s jednou 

z čarodějnic. 

                                                                                                     

                              Mgr. Lucie Stehlíková 

 

 



Zprávičky z mateřské školy                                                             

  

              " AŤ JE JARO NEBO ZIMA V NAŠÍ ŠKOLCE JE NÁM PRIMA" 

Den dětí 
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Tři králové 
 



 

 

Svatý Martin 

Výlet do Gránického údolí 

 



 

                                       Mravenčí týden                                                            Karneval                                                
 

                                                       Jana Chaloupková, vedoucí učitelka MŠ   

 

 

Ze života dobrovolných hasičů                   
 

Vážení a milí spoluobčané.  

Rok s rokem se sešel a máme tu další zpravodaj za rok 2023. Letošní rok byl 

opět plný nezištné pomoci našim spoluobčanům a lidem, kteří se ocitli v nouzi 

a potřebovali naši pomoc. Jak už bývá každým rokem, naše jednotka se 

soustředila v první řadě na výjezdovou činnost. Potom také na školení, údržbu 

techniky, údržbu hasičské zbrojnice. Dále na práci s dětmi a pořádání kulturních 

akcí. Stovky a stovky hodin práce. Do našich řad jsme také přijali nové členy, a 

tak jsme intenzivně pracovali také na jejich zaškolení.  Věřím, že budou pro 

jednotku přínosem.   

V letošním roce jsme zasahovali zatím u 21 dopravních nehod.  Nejvíce kritický 

na vážné nehody byl jeden týden v květnu. Během tohoto týdne jsme 

zasahovali u třech vážných dopravních nehod s vyproštěním osob, z toho jedna 

byla smrtelná.  A u dalších dvou zasahovala také letecká záchranná služba 

s větším počtem raněných. U dopravních nehod jsme se setkali také 

s nebezpečnou látkou ve formě kyseliny.  Vyprošťovali jsme kamiony, auta a 

motorky. Nesčetněkrát jsme poskytovali první předlékařskou pomoc, ještě před 



posádkou zdravotní záchranné služby, a zasahovali jsme na místě události jako 

první.  Jednotka zasahovala také u 10 požárů.  Jelikož jsme zemědělská oblast 

tak se hasili zejména pole a seníky. Zároveň ale také i budovy, kdy uchráněné 

hodnoty byly nemalé. V jednom případě nás zaměstnal planý poplach 

nezbedného dítka.  Dalším odvětvím našich výjezdů jsou technické pomoci.  Ty 

zahrnují různé druhy událostí. Likvidovali jsme popadané stromy přes 

komunikaci. Stromy, co popadaly na domy a chaty nebo co hrozily pádem na 

něčí majetek.  Odstraňovali jsme plechy a antény ze střech. Pomáhali jsme 

s přímou záchranou života při resuscitaci osob ve spolupráci se zdravotní 

záchrannou službou.  

Naše činnost je hodně rozmanitá.  Letos jsme zasahovali zatím u 49 výjezdů. 

Realizovali jsme a účastnili se spousty krajských a celorepublikových 

metodických zaměstnání a výcviků, například v Mladé Boleslavi a Zbirohu se 

zaměřením na vyprošťování, první pomoc, nácvik vyhledávání osob v požáru a 

likvidaci požárů. Spolupracujeme s instruktory zdravotní záchranné služby, kteří 

nás školí v první pomoci.  Spousty a spousty dalších menších či větších výcviků 

a školení. Je toho hodně o čem by se dalo psát, ale nerad bych zabral celý 

zpravodaj ☺, nebo vás nějak nudil, i když je to za mě hodně zajímavé odvětví 

plné fyzické a psychické náročnosti. 

V mnoha případech se naše činnost dotkla přímo obyvatel obce Šumná, jak už 

zmíněné dopravní nehody nebo technické pomoci. 

Slovy nejde ani moc vystihnout co to stojí práce a úsilí se na všechno připravit 

a být 100 %, jak my říkáme akceschopný.  V čase výjezdu jde vše stranou. Jídlo, 

fyziologické potřeby, koníčky, rodina atd.  

Co vše stihnete za 3 min? 

Výčet výjezdů v roce 2023 

11.1 2023 06:20 Dopravní nehoda silniční - DNBZ OA x sloup strhlé el. vedení Štítary  

31.1 2023 07:52 Dopravní nehoda silniční - DNBZ 1 OA, dostalo smyk, není si jistá 

únikem PK, OA z půlky na střeše 

Milíčovice 

9.2 2023 09:01 Technická pomoc - AED: Přímé ohrožení života; Bezvědomí Lukov  

16.2 2023 07:02 Dopravní nehoda silniční - DNSZ OA x DZ na střeše Podmýče 

18.2 2023 10:17 Požár - P RD okolo komína kouř Onšov  

18.2 2023 16:53 Technická pomoc - strom hrozící pádem na chatu Štítary  

25.2 2023 12:05 Technická pomoc - uvolněná plechová střecha Šumná  

3.3 2023 14:39 Požár - P rákosí, plameny , oznamovatel jen projíždí Vracovice 

9.3 2023 12:04 Dopravní nehoda silniční - DNSZ 2x OA , muž v šoku, zaklínění , krvácí 

z ucha 

Znojmo, ul. 

Rooseveltova  

9.3 2023 13:25 Technická pomoc - strom spadl na chatu Štítary  



11.3 2023 08:38 Technická pomoc - strom přes silnici, jeden pruh neprůjezdný Šumná 

11.3 2023 10:09 Technická pomoc - zlomená anténa na střeše - hrozí pádem v 8m Šumná  

17.3 2023 01:24 Technická pomoc - AED: Přímé ohrožení života; Bezvědomí Štítary  

23.3 2023 15:57 Požár - P tráva u rybníka cca 20 m2 Milíčovice 

15.4 2023 13:03 Dopravní nehoda silniční - kamion blokuje křižovatku, vytéká 

neznámá látka 

Podmýče 

26.4 2023 08:18 Dopravní nehoda silniční – DNBZ(bez zranění) nahnutý kamion v 

příkopu hrozí převrácením 

Štítary 

28.4 2023 13:37 Technická pomoc - AED: Přímé ohrožení života; Bezvědomí Štítary 

5.5 2023 12:37 Dopravní nehoda silniční – DNSZ(se zraněním) – OA (osobní 

automobil) a moto 

Milíčovice 

14.5 2023 04:53 Dopravní nehoda silniční – Prověření DN Šumná 

17.5 2023 18:31 Dopravní nehoda silniční – DNSZ 2 OA, osoby uvnitř, minimálně 5 

zraněných 

Citonice 

21.5 2023 11:42 Dopravní nehoda silniční – OA na střechu mimo vozovku, 1 osoba-

zaklíněný 

Štítary 

11.6 2023 18:13 Technická pomoc - Rozlomený strom hrozící pádem na dům Šumná 

27.6 2023 17:54 Dopravní nehoda silniční – DNSZ 1 OA x prázdné OA, otřesený Štítary 

3.7 2023 16:18 Požár - P pole, cca jako fotbalové hřiště Olbramkostel 

6.7 2023 16:38 Dopravní nehoda silniční - DNSZ OA sjel do pole, oděrky na hlavě Milíčovice 

8.7 2023 10:00 Požár - P seník, 20x 60 m Vratěnín 

12.7 2023 03:57 Požár - P hoří zbytky pilin, hromady neuhašených pilin Lesná 

19.7 2023 07:58 Technická pomoc - nalomené větve výška cca 10-12m Šumná 

22.7 2023 20:46 Dopravní nehoda silniční - DNSZ nepojízdné OA sjelo do keřů, 1 

zraněný -ztížené dýchání, kontuze hrudníku 

Lančov 

24.7 2023 18:33 Technická pomoc - vosí hnízdo, alergické děti Chvalatice 

28.7 2023 19:47 Požár - požár vzrostlého pole Grešlové Mýto 

31.7 2023 09:03 Dopravní nehoda silniční - DNSZ 4xOA a DOD Pavlice 

22.8 2023 19:36 Technická pomoc - stromy na cestě, neprůjezdné Čížov 

26.8 2023 15:09 Technická pomoc - Vosí hnízdo pod střechou RD Štítary 

28.8 2023 11:03 Požár - P RD, zavěsila, prý celý dům, hlásí dítě, podezření na zneužití Ctidružice 

5.9 2023 19:28 Technická pomoc - roj vos, alergická žena Šumná 

9.9 2023 12:25 Požár - P mostu - dřevěný Čížov 

11.9 2023 13:47 Technická pomoc - Vosí hnízdo nad chodníkem asi 4 m vysoko Šumná 

18.9 2023 15:21 Dopravní nehoda silniční - DNSZ OA a cyklista Kasárenská 

křižovatka, směr 

Citonice 

23.9 2023 10:57 Dopravní nehoda silniční - DNSZ motorka a traktor, 2 zranění z 

motorky 

Vysočany 

26.9 2023 18:03 Dopravní nehoda silniční - DNSZ Motorkář, pád v zatáčce, otevřená 

fr. HK 

Vranov nad Dyjí 

27.9 2023 02:25 Dopravní nehoda silniční - DNBZ 1 OA, možný únik PK, najel na 

zábradlí 

Onšov 

3.10 2023 07:12 Ostatní pomoc - EXTRÉM - zajištění výcviku Podhradí nad Dyjí 

3.10 2023 16:29 Dopravní nehoda silniční - DNSZ OA x OA, zadní náraz , 2x osoby + 

řidič druhého vozu naraz do hlavy 

Vranovská Ves 

12.10 2023 09:04 Taktické cvičení - P střechy sál předků - uvnitř osoba Vranov nad Dyjí, ul. 

Zámecká 

8.11 2023 10:57 Technická pomoc - zapadlé NA, hrozí převrácením Šumná 

11.11 2023 17:12 Dopravní nehoda silniční - DNSZ cyklisty Pavlice 

11.11 2023 17:44 Požár - P trávy u chaty 10x10m Chvalatice 

13.11.2023 10:27 Dopravní nehoda silniční nákladní a osobní automobil – vyproštění 

osob 

Zálesí směr Dešov 



 

 

 

    

 

 

 

 

 

Dopravní nehoda kamionu - Podmýče 
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           Technická pomoc - odstranění stromu - Štítary 
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Technická pomoc – odstranění 

nebezpečného stavu - Šumná  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Díky odhodlanosti a pracovitosti členů výjezdové jednotky, systemizaci 

vybavení a techniky, ale i díky přestavbě hasičské zbrojnice a technologickému 

vybavení zbrojnice, jsme schopni reagovat na události s časem výjezdu 

v průměru kolem třetí minuty. V jakémkoliv čase a ročním období. 

Hlavní poděkováni míří hlavně k rodinám našich členů výjezdové jednotky. Patří 

vám za to co trpíte velké DÍKY. Není to jednoduché, ale všichni víme, že to má 

smysl. Někomu zachránit život anebo majetek.  Jak tvrdí jedno pořekadlo: „sytý 

hladovému nevěří“. Věřte, že když se něco stane, tak ten čas se vleče hodně 

pomalu. A rychlá adekvátní pomoc je potřeba. Při různých typech událostí 

rozhodují minuty. A další velké poděkování patří obci, zastupitelstvu i ostatním 

spoluobčanům, kteří nás podporují. Děkujeme. 

A jelikož už se blíží vánoční čas a Nový rok, tak Vám všem přejí všechno nejlepší 

do nového roku, hodně zdraví a osobní spokojenosti.  

                                               Lukáš Ferkovič, DiS., velitel jednotky SDH obce Šumná 

 

Kroužek mladých hasičů 

Zdravím Vás znovu všechny čtenáře a naše příznivce.  

V letošním roce, jsme přivítali spoustu nováčků do našich řad mladých hasičů a 

ti se s našimi stálicemi po nelehkých trénincích zúčastnili sedmi soutěží. I když 

snad nebyla sestava družstev na každé soutěži stejná povedlo se nemálo 

úspěchů a pokoření několika rekordů a za to jako už tradičně bych chtěl všem 

mladým hasičům co se zapojují jak na trénincích, tak i na soutěžích poděkovat.  

A než přejdeme k seznamu účasti na soutěžích, chtěli bychom touto cestou 

udělat menší nábor k doplnění hlavně v kategoriích starších 10-15 let a dorostu 

15-18 let, pokud máte zájem neváhejte nás kontaktovat buď na emailu 

lukas.drzmisek@seznam.cz nebo SMS, Whatsappu na čísle 603906812. 

 

3. 6. 2023  

Noční požární útok ve ztížených podmínkách ve Vranovské Vsi 

Nešlo sice o čas, ale o samostatné nachystání bez pomoci vedoucích a poté 

místo terčů uhašení dvou pochodní, a to v noci. Děti se úkolu zhostily na 

výbornou i když byla jak se říká "zima jak sviňa". 

mailto:lukas.drzmisek@seznam.cz


 

 

17. 6. 2023  

3. ročník "Memoriálu Pavla Fialy" - soutěž v požárním útoku Slatina 

Mladší družstvo skončilo s časem 19,44s na druhém místě a starší družstvo s 

časem 16,88s na čtvrtém místě. Mladším i starším hasičům, ač v nových 

sestavách, v kterých ještě nesoutěžili, se povedl osobní rekord. Děkujeme SDH 

Plenkovicím za zapůjčení "Béčkařky Barči" i když první pokus nevyšel druhý byl 

na jedničku a pomohl nám k bedně. 

 



 

 

24. 6. 2023 

Mramotice soutěž v požárním útoku 

Mladší družstvo skončilo na druhém místě s časem 20,22s a starší družstvo také 

na druhém místě s časem 18,17s. Děkujeme SDH Jevišovice za zapůjčení 

proudařky Vendulky Veselé a i jí za výpomoc. 

 

 



 

16. 7. 2023 

Blížkovice soutěž o pohár v požárním útoku 

V Blížkovicích jsme se účastnili poprvé od založení mladých hasičů. Mladší 

družstvo skončilo na druhém místě s novým osobním rekordem 18,60s a starší 

družstvo se umístilo na třetím místě s časem 19:91s a to s košařem Lukášem 

Světlíkem, který si vyzkoušel koš naostro až v při tom prvním útoku v 

Blížkovicích, který byl i nejlepší. Děkujeme už tradičně SDH Jevišovice za 

zapůjčení proudařky Vendulky Veselé a rovněž jí samotné za výpomoc. 

 



 

26. 8. 2023 

„O putovní pohár starosty města Jemnice" 

Na pozvání SDH a DDM Jemnice jsme se znovu po dvou letech vydali na 

pohárovou soutěž „O putovní pohár starosty města Jemnice“. I letos se úplně 

tak v královské disciplíně jednokolově na Vysočině nezadařilo staršímu 

družstvu, i když výsledný čas 19.82s nebyl úplně špatný, tak bohužel se rozpojila 

savice a přišli tak o druhou příčku a museli se spokojit s třetím místem, kde 

rozhodl výsledný čas, protože nebyli sami kdo získal „N“. Zato jedno ze dvou 

našich mladších družstev, které si před dvěma roky odvezlo pohár za třetí místo, 

dokázalo vybojovat zase se svým zlepšeným osobním rekordem a časem 18:43s 

první místo a tak i získat na jeden rok putovní pohár starosty města Jemnice. 

Druhé mladší družstvo skončilo na pátém místě s časem 29,93s, ač nechybělo 

málo a mohlo mít lepší čas jak to první, takže se nemá za co stydět nikdo z nich. 

A teď k poděkováním, zase za starší patří díky SDH Jevišovice za zapůjčení teď 

už naklonovaných proudařek holek Veselých (Vendy a Pavly) a i jim patří díky. 
 

 



2. 9. 2023 

Soutěž v požárním sportu "O pohár SDH Jevišovice" 

Po úspěchu v Jemnici jsme se vydali na pozvání SDH do Jevišovic, tam jsme 

vyrazili docela oslabeni, někteří ne tak zkušení a dokonce i noví jak u mladších, 

tak i u starších. I když nebyla žádná bedna, děti se neměly za co stydět a s časy 

mladších 21.70s 8. místo, starších 19.06s 7. místo mají můj velký respekt. 

 

  

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10. 9. 2023 

Soutěž v požárním sportu "O posvícenský pohár obce Šumná" 

A po roce je tu soutěž v požárním útoku u nás na Šumné, kde si přijelo porovnat 

svoje dovednosti dvě družstva přípravky, sedm mladších a sedm starších 

družstev. Z časových důvodů jsme pojali soutěž jak v Jemnici a to jednokolově 

(buď a nebo). Naše mladší dvě družstva dokázala vybojovat s časy 17.49s a 

19.24s první a třetí příčku, a tak i posunout další osobní rekord. Starší družstvo 



znovu a zase překopané díky zranění našeho rozdělovače jsme museli přeházet 

tak jak nikdy, savec šel na rozdělovač, proud na savec a proudy obsadit 

začátečníky, tak i tak to nevzdali a dokázali vybojovat čtvrté místo s časem 

19:08s, ač možná byli zklamaní, vzkazuji jim vydržte a dočkáte se, díky. Díky také 

patří hlavní rozhodčí Petře Lahodné, ostatním rozhodčím na dráze, sponzorům, 

a všem co se na uspořádání soutěže podíleli, skvělá práce. 

 



16. 9. 2023 

„Memoriál Pavla Fialy“ soutěž v požárním útoku ve Vranovské Vsi 

Poslední soutěž v PÚ se konala ve Vranovské Vsi, kde naše dvě mladší družstva 

obsadila s časy 17:84s a 18:46s čtvrté a páté místo ze čtrnácti družstev. Starší 

družstvo ve velké konkurenci s časem 16:34s obsadilo páté místo ze sedmi 

družstev, ale pokořilo další osobní rekord. Skvělá práce. 
 

 

Letos kromě tréninků proběhlo ještě 18. listopadu rozloučení se sezónou 

v hasičské zbrojnici a pokud se bude pořádat, čeká nás 2. a 3. prosince sálová 

kopaná v Hostimi.  

Přejeme všem příjemné svátky a do Nového roku vše nej.  

                                                    Lukáš Držmíšek, vedoucí kolektivu mladých hasičů  



Ze Sportovního klubu                     
 

Mažoretky SK Šuměnky 
V soutěžní sezóně 2022/2023 se náš tým mažoretek tvrdě pustil do práce. Starší 

děvčata, která byla u nás od začátku, 

odešla na střední školy, zůstala jen 

menšina, která to nevzdala. Holky makaly 

a se svojí miniformací dosahovaly velké 

úspěchy, na MČR B obsadily krásné druhé 

místo. Naše kadetky se svojí choreografií 

Červená karkulka si z nepostupových 

soutěží také vozily medaile. Děvčata 

tvrdě trénovala a získala i postup na MČR. 

Velice úspěšné byly i sóloformace, Soňa 

Vybíralová byla na MČR B na prvním 

místě v sóle pom. Ani kadetky a 

littlecadetky se neztratily ve startovním 

poli velkých týmů. 

Nejstarší děvčata Bára Petrová, Soňa 

Světlíková a Soňa Vybíralová se 

zúčastnila Mistrovství Evropy WAMT v 

Teplicích. Soňa Světlíková se stala 

Mistryní Evropy v sóle flag cadet, v duu 

s Bárou Petrovou získaly titul Mistryně 

Evropy a Soňa Vybíralová titul 

1.Vícemistr Evropy a skončila v kategorii 

nejlepší z nejlepších na druhém místě. 



MS asociace WAMT se konalo v Chorvatsku v Crikvenici. Zúčastnila se ho Soňa 

Světlíková a Bára Petrová.  Soňa vybojovala titul Mistryně Světa v sóle flag 

cadet, Bára získala titul druhé Vícemistryně Světa v sóle flag junior. Spolu 

vybojovaly titul Mistryně Světa v duu flag junior. Jsme na ně hrdé, že tak vzorně 

reprezentovaly naši obec a ČR. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

O prázdninách jela děvčata na soustředění, které bylo letos v Brtnici. Holky se 

zdokonalovaly v práci s hůlkou a pomy, v gymnastice a baletu. Probíhala 

celotáborová soutěž, koupání a také výlet do Jihlavy 

V září se konal nábor, který byl velice úspěšný a v současné době máme 43 

děvčat. Holky nacvičují nové soutěžní choreografie a připravují se na první 

soutěž, která bude 17.2.2024 v Dubňanech. 

                                                                                                            Denisa Vybíralová 



 

Taekwon-do Do-San Šumná: 17 let bojového 

umění, sportu a sebeobrany 

Naše škola Taekwon – do Do – San Šumná zahájila již 17. rok své činnosti. 

Neuvěřitelných 17 let probíhají 2x týdně naše tréninky v tělocvičně Základní 

školy Šumná pod vedením trenéra Václava Hrubého a jeho asistentů. Náš 

přátelský kolektiv se každým rokem rozrůstá o nové členy z řad dětí i dospělých, 

a není proto divu, že jsme byli nuceni pořídit nové pomůcky pro kvalitní trénink. 

Nově u nás najdete například sportovní časovač, tatami pro nácvik sebeobrany 

a sportovního boje, medicinbaly a narážečky, které nám daroval spřátelený klub 

Medo gym Rosice.    

Máme také za sebou úspěšný seminář sebeobrany pro dívky na Základní škole 

Šumná. Dívky z 6. - 8. ročníku tak místo tělesné výchovy poznali náš trénink. 

Nejdříve se naučily, co to vlastně sebeobrana je a v jakých situacích se může 

použít. Hlavní náplní naší návštěvy bylo ale to, že i ženy se dokážou ubránit 

většímu a silnějšímu útočníkovi. Seminář jsme nemohli začít nijak jinak než naší 

oblíbenou rozcvičkou, která možná pro některé účastnice byla trošku 

náročnější, nicméně vše probíhalo se smíchem a vtipkováním. Po rozcvičce už 

následovala ukázka a praktický nácvik jednotlivých situací, které můžou dívky 

potkat na diskotékách, při cestě městem nebo klidně i ve škole. Naučily se tak 

rozpoznat nebezpečnou situaci, komunikovat s útočníkem a ubránit se proti 

jednoduchým útokům a úchopům ve stoje a na zemi. 



Na konci semináře čekalo na dívky malé zpestření. Tréninkový pepřový sprej, 

který si slečny vyzkoušely na sobě. Pro všechny to byl velice neotřelý zážitek. 

Seminář jsme zakončili příslibem další návštěvy a rozloučili se. Tato návštěva 

byla pro nás premiérou, jelikož za celou dobu fungování našeho oddílu Do–San 

Šumná jsme nikdy podobný seminář neuskutečnili. Věříme ale, že nebyl 

poslední. 

Co je Taekwon – do ITF? 

Všechny bojové styly, které znáte se rozdělují na bojová umění (např. Kung fu, 

Aikido apod.), bojové sporty (box, kickbox) a bojové systémy (Krav Maga, 

Systema).  Každý styl se zaměřuje na něco jiného, a jaký styl se vám bude líbit a 

proč si ho vyberete, záleží pouze na tom, co od něj očekáváte. Chcete soutěžit? 

Účastnit se turnajů a vítězit? V tom případě si vyberte nějaký bojový sport a 

tvrdě trénujte. Chcete si určovat vlastní cestu, učit se, posouvat své hranice a 

jít za sebepoznáním? Pro vás jsou určena bojová umění. Anebo se chcete umět 

ubránit silnějšímu útočníkovi a být vždy připraven ochránit sebe a své blízké? 

Hledejte bojové styly jako je Krav Maga nebo školu sebeobrany. A že jste nikde 

nenašli naše Taekwon – do? S námi to není tak jednoduché. 

Taekwon – do ITF je bojové umění zaměřené na sebeobranu. V posledních 

letech se však spousta věcí změnila, lidé chtějí závodit, vyhrávat medaile a 

podávat výkony, na které budou pyšní. Proto se změnilo i Taekwon - do ITF. Z 

bojového umění se pomalu stává bojový sport, které se snaží, aby se dostalo na 

olympijské hry vedle Taekwon - da WTF (o rozdílu mezi ITF a WTF zase jindy).  



Soutěžíme ve sportovním boji, sestavách, silovém přerážení a speciálních 

technikách ve výskoku. To ale neznamená, že tento styl nemůžete dělat pouze 

pro sebe, bez soutěží – bojové umění. Každý si může vybrat to, co ho baví. V 

našem názvu je ještě dovětek – zaměřené na sebeobranu. Ano, na sebeobranu 

se opravdu zaměřujeme. Kromě tréninku bojového umění a bojového sportu se 

věnujeme ještě tomuto směru. Máme za sebou pár krásných seminářů 

sebeobrany s velmistry Jiu – jitsu, policisty i instruktory sebeobrany a své 

znalosti předáváme dál. 

Takže kdo jsme? Taekwon – do ITF má kousek od každého stylu. U nás si každý 

najde přesně to, co ho baví a na co se chce zaměřit.  A naše škola Taekwon – do 

ITF  Do – San Šumná vítá každého, kdo se chce naučit novým dovednostem, ať 

už se soutěžním nebo nesoutěžním záměrem. Jsme tu pro ty, kteří se chtějí 

potkávat se stejně naladěnými lidmi, učit se, zlepšovat se a tvořit další 

mnohaletou historii naší školy. Jsme bojové umění, jsme bojový sport, jsme 

sebeobrana.                                                                                                                             

                                                                                                                    Zdeněk Rokos 

 

Šumenští fotbalisté  

Sportovní klub TJ Sokol Štítary má za sebou podzimní fotbalovou část sezóny. 

Všichni šumenští fotbalisté, kteří jistě patří mezi nejlepší hráče, si zaslouží 

velké uznání za svoje výkony.  

 

Mladší přípravka: Jan Roupec, Jiří Gregor, Karel Koch, Ondřej Veselý, Lukáš 

Ferkovič, Radim Roupec.  

Starší přípravka: Adam Kocián, Jaroslav Smetana, Matyáš Vaníček, Petr 

Smetana, Petr Chromý, Tadeáš Karpíšek. 

Žáci: Robin Steinhauser, Jáchym Slabý, Matěj Divišovský, Patrik Bagar, Julian 

Tomass. 

Dorost: Lukáš Dvořák, Tomáš Brabenec, Matyáš Gregor, David Molík, Dominik 

Nečas. 

Muži: Jan Turek, Tomáš Prodělal, Karel Koch, František Cejpek. 

 
Všichni tihle hráči přinesli nám fanouškům napínavou zábavu. Byla to řada 
víkendů, s nespočtem bolestí, vítězství i proher, a přesto to nikdy nevzdávali. 



 

 

Fotbal již zdaleka není sportem pouze pro kluky. Mladší a starší přípravku 

zastupuje také dívka - Adéla Kochová, která dokazuje taktické myšlení a zápal 

pro hru.    

 

Velké díky patří trenérům a všem kteří 

fotbal podporují. Učí týmovosti, vybízí 

bojovat a pomáhají hlavně dětem plnit 

si své sny. 

TJ Sokol Štítary se zúčastnil 17. listopadu 

2023 fotbalového turnaje v hale v 

Hostimi. Utkalo se zde 5 týmů.  

Nejmladší přípravka vybojovala stříbrný 

pohár a ocenění nejlepšího střelce.  

                           

                                                                   

                          Bc. Miroslava Roupcová 



Z farnosti                                                                      

 
Chudé děti, škola a jídlo 

Někteří už možná zachytili, že zhruba za půl až tři čtvrtě roku, vyhlašujeme 
možnost, že bychom společně odeslali peníze na Mary´s Meals. Už několikrát 
se to takto podařilo zrealizovat a pokaždé bylo odesláno několik desítek tisíc Kč. 
Vzhledem k tomu, že se tato zpráva dostává většinou jen k těm, kteří jsou 
pravidelnými návštěvníky bohoslužeb, volím tuto cestu, abych informoval i 
ostatní, kteří by případně rádi tento záměr podpořili.  
 O co v Mary´s Meals jde? Zjednodušeně řečeno, jedná se o aktivitu, při 
které se dětem v nejchudších zemích dává jídlo ve škole. Tyto děti jsou tím 
motivovány, aby do školy přišly, a tak dostaly stravu. Mnohdy by se ve svých 
chudobných poměrech neměly šanci doma ani najíst. I když většina z nich jí 
takto jenom jednou za den ve škole, pomůže jim to přežít. Zároveň se ve škole 
něco naučí, což jim pak otvírá naději, aby nemuseli živořit, jako jejich rodiče a 
byli schopni se normálně uživit.  
 S touto aktivitou přišel 
před několika lety Skot Magnus 
MacFarlane-Barrow, který byl 
k této myšlence inspirován při 
humanitární akci v době 
hladomoru v Malawi místním 
chlapcem Edwardem, který mu 
na otázku, co očekává od života, 
odpověděl: „Chci mít co jíst a 
jednoho dne chodit do školy.“ 
Začátky byly skromné, ale když 
se ukázalo, že jedna miska kukuřičné kaše může pro jedno dítě znamenat 
strašně moc, našli se další dobrodinci, kteří jeho dílo podpořili. Dnes už je 
Mary´s Meals v 18 zemích světa a živí okolo 2,5 milionů dětí.  Pro nás je 
nejzajímavější, že částka, která pokrývá výživu dítěte tímto způsobem na jeden 
rok je zhruba 550 Kč, což na naše poměry není až tak moc. 
 Navíc je zde výhoda, že peníze jdou přímo na tento účel a neživí se platy 
zaměstnanců. Vše se dělá skrze dobrovolníky. Přispět na tento účel je výhodné 
hned trojnásobně: 
1. Zachrání se dítě před smrtí. 
2. Dítě se alespoň trochu vzdělává, což by jinak zřejmě nebylo. 
3. Dárce tím udělá dobrý skutek, a to se mu hodí pro věčnost. 



 Idea Mary´s Meals mě nadchla už před několika lety, a proto jsem o tom 
zpracoval podrobnější článek pro náš časopis Milujte se!. V případě zájmu tento  
článek najdete v archivu na internetu na adrese www.milujte.se, jde o číslo 46 
na straně 54 – 58.  
 Pokud by někdo chtěl přispět ke společnému odeslání, pak je možno 
peníze odevzdat v sakristii kostela vždy před bohoslužbou nebo po ní, anebo na 
obecním úřadě v Šumné na podatelně a to do 31. 12. 2023. Samozřejmě je 
možno odeslat příspěvky přímo na účet Mary´s Meals č. ú.: 4410277 / 0100 
                                                                                              P. Marek Dunda 

 

 

        Zveme vás na Novoroční procházku 

     pro všechny, kteří si chtějí po silvestrovském      

     veselí trošku protáhnout tělo a vyvětrat hlavu 

          v pondělí dne 1. ledna 2024 

     sraz ve 13:00 hod. před kulturním domem 

   Co přibalit? Teplé nápoje, něco na zub a hlavně dobrou náladu!!! 

 

 

Různé                  
 

Notýsek Šumeňáka  

V té době už jsem byl na Novém Zélandu nějaký ten pátek. Bylo to zrovna v 

lockdownu, seděli jsme s přáteli ve velkém party stanu, popíjeli pivko, a protože 

jsme se znali teprve pár týdnů, vyprávěli jsme si zážitky ze života. Jeden mě 

zaujal natolik, že mi úplně změnil mé budoucí plány. Kamarád Lukáš vyprávěl o 

své Svatojakubské pouti, kterou šel přes půl roku, a o všech zážitcích a 

zkušenostech, které na téhle cestě nabyl. Okamžitě jsem věděl, že něco 

podobného chci také absolvovat. Jít dlouhou cestu jen s pár věcmi v batohu na 

zádech, spát ve stanu nebo kdekoli pod přístřeškem, ale především procestovat 

a poznat svět také z jiného úhlu než jen z auta a vyznačených turistických tras. 

Prostě zahodit všechen komfort a na punk vyrazit do neznáma.  

http://www.milujte.se/


 

Už si přesně nepamatuju, jak se ke mně dostala ta informace, že se shodou 

okolnosti nacházím v zemi, ve které je jeden z nejnáročnějších i nejkrásnějších 

dálkových trailů na světě. A to nemohla být náhoda, protože mi netrvalo dlouho 

nadchnout se pro tuto novou výzvu a vydat se někam, kam šumenská noha 

zřejmě ještě nevstoupila. Protože byl ale duben, a to na Novém Zélandu 

znamená, že se blíží zima (ano, máme to tu trošku celé vzhůru nohama), musel 

jsem si počkat na jaro, kdy se přeci jen spí pod širákem mnohem příjemněji. 

První, co mě napadlo: „Super! Mám mraky času pořádně tu cestu promyslet a 

naplánovat.’’ Protože jsem ale od přírody lenoch s obrovským talentem 

nechávat všechno na poslední chvíli, dopadlo to úplně stejně, jako když jsem na 

Nový Zéland odjížděl. Batoh jsem si začal balit s kocovinou ráno v den odjezdu 

a některé důležité věci jsem si ještě dokupoval po cestě na místo, kde moje pouť 

začala.  

Tento trek se jmenuje Te Araroa, což v překladu z původní maorštiny znamená 

„dlouhá cesta“. A název je to vskutku výstižný, protože je dlouhý cca 3000 km a 

s celkovým převýšením 104 km vede od nejsevernějšího bodu Severního 

ostrova (Cape Reinga) až na úplný jih Jižního ostrova (Bluff). Jestli už s hrůzou v 

očích počítáte, kolik to asi průměrnému smrtelníkovi zabere času, tak vás 

nebudu dlouho napínat. Zvládl jsem to za krásných 111 dní, kdy každé ráno jsem 

se musel naladit na to, že mě čeká 25-30 km dlouhá procházka. Trasa vede 

převážně přírodou, přes pláže, lesy, hory, kopce, různé pastviny a občas vás to 

zavede i do města, kde si můžete nakoupit zásoby jídla.  

Zkrátka si to představte tak, jako když se Frodo vydal taky jen s baťohem na 

zádech do Mordoru ☺ S tím rozdílem, že já jsem nenesl ten zrádný prsten, ale 

své ukulele, na které jsem se na Zélandu snažil naučil hrát. Po cestě jsem potkal 

desítky skvělých lidí, kteří šli to stejné jako já, a to i přesto, že byly hranice země 

zavřené, takže tam nebyli žádní turisté. Prochodil jsem nejedny boty, a to 

opravdu doslova. Přešel jsem plno pohádkových písečných pláží, dostal se na 

místa s naprosto dechberoucími výhledy, nastoupal desítky výškových 

kilometrů v horách, přebrodil nesčetně řek, a že některé byly hodně 

nebezpečné.  

 



 

Mnohokrát to i pro mě ten „mordor“ opravdu byl, kdy jsem šel i celé dny bez 

jídla a vodu pil jen z horských potoků nebo jsem musel spát v mokrém spacáku 

a oblečení. Jednou mě dokonce napadl sokol, kterému jsem vstoupil do 

teritoria. Ze vzduchu bych nějaký útok moc nečekal. Stejně tak ani útok od ovcí, 

kterých je na Zélandu víc než lidí, a jeden by je považoval za mírumilovná 

zvířata. Jeden naštvaný beran se rozběhl proti mně a měl jsem co dělat, abych 

mu utekl. Tak bacha na ně, nezdají se.  

Přes toto všechno jsem hrozně rád, že jsem se na tuhle cestu vydal. Považuju to 

za jednu ze svých největších splněných výzev a možná i za nejlepší kapitolu 

mého života vůbec. Na takové pouti má člověk dost času přemýšlet a já si 

nejednou uvědomil, že všechny běžné problémy se rázem stanou banálními, 

pokud máte dostatek jídla a vody. Najednou vám dojde, že nemusíte řešit vůbec 

nic, jen se kochat krásami, které vám okolí nabízí. Tomu já říkám absolutní 

svoboda! 

                                                                                                                                   V.P. 

 

 



Pozvánky       

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        POZVÁNKA 

          Sbor dobrovolných hasičů Šumná 

                                  Vás co nejsrdečněji zve na 

  VII. HASIČSKÝ BÁL 
                           V pátek 16. února 2024 od 2000 hodin  

                                  v sále kulturního domu Šumná 

             K tanci a poslechu hraje skupina SABRIN BAND 
         Vstupenky a místenky lze zakoupit na OÚ Šumná od 17.1.2024 
 

          

            23. FATYMSKÝ PLES  

9. 2. 2024 v 19:30 v budově KD v obci Šumná 

 

* hraje kapela URGENT Hostěradice 

* bohatá tombola 

* ples v křesťanském duchu 

* vstupné 100 Kč 

* předprodej vstupenek 776 174 831 

Všechny srdečně zveme! 



 

 

 

 

            
 

DĚTSKÝ KARNEVAL

202
s Vojtou

SOBOTA 



 

Jubilanti 
v roce 2023 dosáhli nebo dosáhnou 80 a více let

80 let 
Zdenka Jurková 
Miroslav Molík 
Marie Hekrlová 
Růžena Bauerová 
Eva Haráková 
 
81 let 
Karla Valentová 
 
82 let 
Anna Kučerová 
 
84 let 
Ludmila Pátková 
Eliška Rakowitzová 
 
87 let 
Olga Dvořáková 
Růžena Hanzelková 
Marie Foučková 
 

88 let 
Marie Černá 
Pavlína Nekulová 
 
89 let 
Žofie Tocháčková 
Bohuslav Pátek 
 
90 let 
Františka Drtinová 
Libuše Ševčíková 
 
94 let 
Marie Kochová 
 
95 let 
František Kašpar

 

Všem přejeme hodně zdraví do dalších let 
 



 

V roce 2023 se v naší obci narodily tyto děti    
                      

 
 
 

 
 Anna Mar 
 nar. 26.06.2023, 3070 g, 48 cm 
 matka: Diana Mar 
 otec: Michal Mar     

 
 
 
 
 
 

Bartoloměj Turek  

nar. 13.07.2023, 3520 g, 50 cm 

matka: Lenka Turek 

otec: Jan Turek 
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